
P r o t o k ó ł   Nr  XXVI /2009 
 
z sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 1 kwietnia  2009r. w sali posiedzeń Urzędu Gminy 
w Zarszynie.  
 
  
Początek sesji - godz. 9.00     zakończenie - godz. 12.15 
 
Radni obecni : 
 
      1.   Konieczny Janusz 

2. Dębski Janusz  
3. Niemiec Wojciech       
4. Tomków Krzysztof       
5. Malik Adam     
6. Małek Janusz          
7. Mindur Andrzej         
8. Ołowiańczyk Zygmunt     
9. Stączek Ryszard      
10. Szajna Anna         
11. Trygar Krystyna  
12. Węgrzyn Maria  

      13. Gierad Alfreda 
      14. Michalski Edward     
      15. Kuzianik Alicja 
 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli : 
 
- Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 
- Zastępca Wójta Gminy     - Pan Zbigniew Dec 
- Sekretarz Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Piotrowski 
- Skarbnik Gminy      - Pani Ryszarda Mikołajek 
- Radca prawny       - Pani Agata Kustra Frączek 
- Radna Rady Powiatu Sanockiego 
- Kierownicy jednostek organizacyjnych i referatów gminy 
- Sołtysi 
  
Porządek obrad :  
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
 
3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 
 
4. Interpelacje radnych. 
 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym 
    z  realizacji uchwał Rady Gminy. 
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6.Podjęcie uchwały w zmiany uchwały własnej Nr XXV/174/2009 Rady Gminy Zarszyn  z dnia 
  12 lutego 2009 r w sprawie zmian w budŜecie Gminy Zarszyn  na 2009r. 
 
7.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 2009r. 
 
8.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu określającego wysokość stawek  
   i szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe 
   warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 
   doraźnych zastępstw, wysokość nagród ze specjalnego funduszu nagród i inne świadczenia 
   wynikające ze stosunku pracy nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę Zarszyn.  

 

9.Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na bezprzetargowy najem lokalu uŜytkowego, 
    stanowiącego własność Gminy Zarszyn na okres dłuŜszy niŜ trzy lata. 

 

10.Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaŜy w drodze przetargu nieruchomości 
     gruntowej stanowiącej własność Gminy Zarszyn.  

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Statutowej. 
 

12. Wolne wnioski i zapytania. 
 

13.Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
 

14. Zakończenie sesji. 
  
 
Ad.1. Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny, który powitał zebranych 
i na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe w sesji uczestniczy 15 radnych. Obrady były zatem 
prawomocne do podejmowania uchwał. 
 
Ad.2. Na wniosek Wójta Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny wprowadził do 
porządku obrad  dodatkowy projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na bezprzetargowy najem 
lokalu uŜytkowego, stanowiącego własność Gminy Zarszyn na okres dłuŜszy niŜ trzy lata. 
Jednocześnie informując,  iŜ  projekt tej  uchwały  realizowany będzie po pkt. 11 wcześniej  
ustalonego porządku obrad. 
Nie wniesiono  innych propozycji zmian do porządku obrad 
 
Ad. 3. Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty, nie wniesiono do niego uwag. 
 
Ad. 4. W interpelacjach głosu  nie  zabierano. 
 
Ad. 5. Wójt Gminy złoŜył sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy ze swojej działalności  
w okresie między sesjami,  a takŜe z działalności poszczególnych referatów  w Urzędzie Gminy.  
Informacje te stanowią załączniki do protokołu.  
 
-Nad złoŜonym sprawozdaniem  w dyskusji głos zabrali: 
 -radny Krzysztof Tomków poprosił Wójta o przybliŜenie zagadnień dotyczących  uczestnictwa 
Wójta w konferencjach i naradach na tematy związane z wejściem w Ŝycie nowej ustawy 
oświatowej,  z moŜliwościami dofinansowania do sprzętu p.poŜ w ramach Programu RPO działanie 
4.4, a takŜe o ustaleniach regionalnej konferencji nt. współpracy Rządu i Samorządów   
w ograniczeniu ryzyka i likwidacji skutków klęsk Ŝywiołowych.  
 
Na w/w zagadnienia Wójt  udzielił  wyczerpujących informacji. 
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- Radny Janusz Dębski uzupełnił wypowiedź Wójta o  informując,  Ŝe w dniu 11 marca 2009  
w Domu Kultury w Zarszynie odbył się Ogólnopolski Turniej Wiedzy PoŜarniczej „MłodzieŜ 
zapobiega poŜarom” były to eliminacje gminne, które cieszą się coraz większym zainteresowaniem 
wśród młodzieŜy. 
 
PowyŜsze sprawozdanie  przyjęte zostało przez Wysoką Radę. 
 
Ad. 6. W szóstym punkcie porządku obrad przystąpiono do realizacji projektu uchwały w sprawie 
zmiany uchwały własnej Nr XXV/174/2009 Rady Gminy Zarszyn  z dnia 12 lutego 2009 r  
w sprawie zmian w budŜecie Gminy Zarszyn  na 2009r. 
 
- Skarbnik Gminy w imieniu Wójta uzasadniając celowość podjęcia w/w uchwały powiedziała, Ŝe  
Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie Uchwałą Nr V/1312 /09 z dnia 24 lutego 
2009 r wskazało Radzie Gminy stwierdzoną nieprawidłowość w Uchwale Nr XXV/174/2009 r. 
w sprawie zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 2009r. Przedmiotową uchwałą dokonano między 
innymi zmniejszenia wydatków majątkowych w dziale 600- Transport i łączność -§ 6050 Wydatki 
inwestycyjne jednostek budŜetowych o kwotę 318 370 zł na zadaniu pn. ”Podniesienie 
atrakcyjności miejscowości Długie i Nowosielce poprzez przebudowę drogi gminnej Nr 2206 R” 
objętym limitem wydatków na realizację wieloletnich programów inwestycyjnych Gminy Zarszyn 
na lata 2009-2011.W związku z powyŜszym zmiana wydatków majątkowych na w/w zadaniu 
objętym programem bez wprowadzania odpowiednich zmian w limicie wydatków wieloletnich 
narusza art. 166 ust.4 ustawy o finansach publicznych.  
Istnieje więc konieczność usunięcia stwierdzonej nieprawidłowości poprzez podjęcie uchwały 
zmieniającej sposób finansowania zadania objętego limitem na wieloletnie programy inwestycyjne.  
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
poinformowała, Ŝe członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 
 
W dyskusji głosu nie zabierano. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XXV/174/2009 Rady Gminy Zarszyn  z dnia 12 lutego 
2009r. w sprawie zmian w budŜecie Gminy Zarszyn  na 2009r. Uchwała podjęta została 
jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 7. Kolejny projekt uchwały dotyczył zmian w budŜecie Gminy Zarszyn  na 2009 r.  
 
Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek dokonała analizy projektu uchwały w sprawie zmian  
w budŜecie Gminy Zarszyn na 2009 r. zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków jak równieŜ 
poinformowała na podstawie jakich pism , decyzji te zmiany zostały wprowadzone do budŜetu 
gminy.  
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, Ŝe członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej uchwały 
przyjmując zmiany do budŜetu jako potrzebne i niezbędne. 
 
Innych głosów dyskusji nie zabierano. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 2009 r. Uchwała podjęta została jednomyślne.  
W głosowaniu udział brało15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
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Ad.8. Ósmy punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie  uchwalenia regulaminu 
określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia 
zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, wysokość nagród ze specjalnego funduszu 
nagród i inne świadczenia wynikające ze stosunku pracy nauczycieli szkół prowadzonych przez 
Gminę Zarszyn.  
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział między innymi, 
Ŝe Ustawą z dnia 21.11.2008 r. o zmianie ustawy- Karta Nauczyciela ustawodawca dokonał 
nowelizacji art. 30 Karty Nauczyciela. Zgodnie z znowelizowanym art. 30 ust. 6 ustawy z dnia  
26 .01.1982 r. Karta Nauczyciela organ prowadzący będący jednostką samorządu terytorialnego  
uwzględniając przewidywaną strukturę zatrudnienia , określa bezterminowo dla nauczycieli 
poszczególnych stopni awansu zawodowego, w drodze regulaminu:  
-wysokość stawek dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego oraz za warunki pracy,  
 a  takŜe szczegółowe warunki przyznawania tych dodatków, 
-szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe 
  i godziny doraźnych zastępstw. 
Ponadto, zgodnie z art. 54 ust.7 KN określono w regulaminie wysokość nauczycielskiego dodatku 
mieszkaniowego oraz szczegółowe zasady jego przyznawania i wypłacania. 
W trakcie przeprowadzonych uzgodnień ze związkami zawodowymi, doszło do ustaleń, które są 
wynikiem poniŜej wprowadzonych zmian do projektu regulaminu oraz do regulaminu 
obowiązującego w 2008r: 
 -W rozdz.II dodatek motywacyjny (§ 4 ust. 3)- dokonano zmiany długości maksymalnego 
okresu na jaki moŜe być przyznany dodatek motywacyjny wprowadzając zmianę o następującym 
brzmieniu: „Dodatek motywacyjny przyznaje się nauczycielowi na czas określony , nie krótszy niŜ 
dwa miesiące i nie dłuŜszy niŜ jeden rok”. 
 
Określony w § 4 ust. 6  plan środków finansowych  przeznaczonych na dodatek motywacyjny dla 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach  zwiększono o 2% w porównaniu z rokiem ubiegłym  
i  w uaktualnionym projekcie uchwały   wynosi  wynosi 5%. 
 
 W rozdz.III  dodatek funkcyjny (§ 6 ust. 1 pkt.1) wprowadzono zmianę w porównaniu z 
poprzednim regulaminem poprzez zwiększenie  o 10 % moŜliwości przyznania dodatku 
funkcyjnego dla dyrektora jak teŜ zaproponowano drugą zmianę   w pkt. 3 zastępując tekst  
„ średniego wynagrodzenia nauczyciela staŜysty” tekstem  „otrzymywanego przez nauczyciela 
wynagrodzenia zasadniczego”. 
 
Następnie Wójt zgłosił autopoprawki do przesłanego radnym projektu „Regulaminu” i tak:  
- w rozdz. VIII-Wysokość dodatku mieszkaniowego (§ ust. 2) po negocjacjach ze związkami 
zawodowymi ustalono jego wysokość na poziomie roku ubiegłego i  po zmianie do wcześniej 
przesłanego projektu otrzymuje brzmienie: 
„Wysokość nauczycielskiego  dodatku mieszkaniowego w zaleŜności od liczby osób w rodzinie 
uprawnionego nauczyciela , wynosi miesięcznie : 
1) przy jednej osobie w rodzinie     39 zł, 
2) przy dwóch osobach w rodzinie  53 zł, 
3) przy trzech osobach w rodzinie   66 zł, 
4) przy czterech i więcej osobach w rodzinie 92 zł.” 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowa Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków oznajmił, Ŝe na posiedzeniu Komisji w dniu 31marca br. dokonano analizy projektu 
„Regulaminu”. Dodając, iŜ po przeprowadzonej dyskusji i udzielonej informacji  Kierownika 
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Referatu Oświaty  Zdrowia  i Kultury odnośne przeprowadzonych  konsultacji ze związkami 
zawodowymi i  wspólnie przyjętymi  poprawkami  w kwestii zmiany wysokości dodatku 
mieszkaniowego w tym  „Regulaminie” Komisja zaopiniowała go pozytywnie.  
TakŜe w trakcie posiedzenia tej Komisji analizowano wysokość dodatku funkcyjnego 
przyznawanego nauczycielom  realizującym dodatkowe zadania, tj. wychowawstwo klasy, 
stwierdzając, iŜ kwota 3-5 % średniego wynagrodzenia staŜysty jest zbyt niska w stosunku do 
stopnia odpowiedzialności wychowawcy wobec dzieci i młodzieŜy. Sugerowano,  by do tematu 
tego powrócić na etapie uchwalania nowego regulaminu w następnych latach. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny wnioskował o wniesienie graficznej 
poprawki w Rozdz. III - dodatek funkcyjny  (§ 6 pkt.1) w ten sposób, aby wers zapisu 
„otrzymywanego przez nauczyciela wynagrodzenia zasadniczego” przenieść o jedną linijk ę niŜej,  -
tak, aby ten zapis  miał zastosowanie  do wszystkich trzech ppkt. w pkt. 1. 
 
- Wójt wyraził zgodę na przyjęcie tej autopoprawki. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny ponownie zabierając głos w sprawie 
przesłanego radnym projektu „Regulaminu” powiedział, iŜ został poproszony przez środowisko 
nauczycielskie o wyraŜenie niezadowolenia nauczycieli w kwestii znacznie zaniŜonej wysokości 
nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego, która to nie wiadomo z jakich powodów została 
drastycznie pomniejszona w stosunku do „Regulaminu” z roku 2008. Dodał  jednocześnie,  iŜ 
sytuacja ta wywołała wśród nauczycieli wielkie oburzenie. Następnie Przewodniczący Rady Gminy 
stwierdził, iŜ pojawiła się wprawdzie informacja, Ŝe  zapis  ten został podyktowany jako  forma 
działań oszczędnościowych. Jednocześnie zapytał,  na podstawie jakich kalkulacji wypracowano 
np. kwotę 2 zł  nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego przy jednej osobie w rodzinie, gdzie 
„Regulamin” z ub. roku zakładał kwotę 39 zł itp. Przewodniczący poprosił takŜe, aby wszystkie 
projekty uchwał, które wpływają do biura obsługi Radny Gminy były wcześniej opiniowane przez 
radcę prawnego. Dodał równieŜ , iŜ projekt ten  przed rozesłaniem go  radnym nie był uzgadniany 
ze związkami zawodowymi i stąd nauczyciele byli mocno wzburzeni faktem, Ŝe to właśnie 
samorząd przygotował im w/w wersję dodatku mieszkaniowego. Przewodniczący Rady Gminy 
zapytał, dlaczego w tym „Regulaminie” został zmieniony zapis dodatku funkcyjnego dla dyrektora  
i wicedyrektora obliczany w wysokości otrzymywanego przez nauczyciela wynagrodzenia 
zasadniczego,  natomiast dodatek funkcyjny dla nauczyciela, któremu powierzono wychowawstwo 
klasy, obliczany jest w wysokości średniego wynagrodzenia nauczyciela staŜysty. Przewodniczący 
Rady Gminy poprosił w imieniu nauczycieli wychowawców,  aby w przyszłości Komisja Oświaty 
ponownie przeanalizowała powyŜszy „Regulamin” odnosząc się do jedynego występującego w 
tym „Regulaminie” w § 7 zapisu „nauczyciela staŜysty”, którego wynagrodzenie jest brane   pod 
uwagę, przy  obliczaniu dodatku funkcyjnego dla wychowawcy klasy. 
 
- Radny Zygmunt Ołowiańczyk sugerował, Ŝe skoro  projekt tego „Regulaminu” jest nie do końca  
dopracowany, to być moŜe naleŜy zdjąć go z porządku obrad i ponownie przeanalizować tak, aby 
do tego tematu zaraz nie wracać. 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego  Pan Krzysztof 
Tomków  poinformował o skutkach zmiany ustawy oświatowej i kosztach jej wprowadzenia,  
co w konsekwencji obciąŜy budŜet gminy. Dodał takŜe, iŜ Komisja powróci do analizy wniosków 
złoŜonych przez  Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
-   Kierownik Referatu Oświaty Zdrowia i Kultury  Pani Bogumiła Bętkowska poinformowała  
o tym, jak został  przygotowany projekt „Regulaminu” dodając, iŜ Radni otrzymali jedynie jego  
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projekt z moŜliwością  naniesienia  zmian. Po przeprowadzonej  konsultacji ze związkami  
zawodowymi wprowadzone zostały wyŜej omawiane  zmiany które następnie przedstawiła na 
posiedzeniu Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego, gdzie zostały 
przyjęte. Następnie Kierownik Referatu wyjaśniła skąd wzięła się znacznie obniŜona wysokość  
dodatku mieszkaniowego dla nauczycieli stwierdzając , Ŝe  po wyliczeniach ZEAS do końca roku 
zabraknie na funkcjonowanie oświaty ok 230 tys zł.   Kierownik poinformowała takŜe o wejściu w 
Ŝycie nowej ustawie o systemie oświaty  i w związku z tym pojawiającej się skomplikowanej 
sytuacji w oświacie oraz  o brakujących  środkach finansowych na wypłatę dodatku 
wyrównawczego. Trudna sytuacja powstaje na skutek malejącej liczby dzieci juŜ nie tylko  
w małych szkołach, tj. w Pielni, BaŜanówce ale takŜe i w Jaćmierzu , gdzie obecnie  w klasach  od  
1 do 6 jest 77 uczniów. Odniosła się takŜe do  zasad przyznawania dodatku funkcyjnego dla 
dyrektorów szkół i  nauczycieli, którym powierzono wychowawstwo klasy – stwierdzając iŜ projekt 
regulaminu określa dopuszczalne granice dodatków funkcyjnych dla dyrektorów, z których Wójt 
Gminy nie musi korzystać , zaś zapis dotyczący dodatków za wychowawstwo klasy wynika  
z potrzeby równego w tym przypadku traktowania nauczycieli bez względu na ich stopień awansu 
zawodowego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie uchwalenia regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki 
przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania 
i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, 
wysokość nagród ze specjalnego funduszu nagród i inne świadczenia wynikające ze stosunku pracy 
nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę Zarszyn. Uchwała podjęta została większością 
głosów, Za jej podjęciem głosowało 14 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. Uchwała ta 
stanowi załącznik do  protokołu.  
 
Ad. 9. Kolejny projekt uchwały dotyczył wyraŜenia zgody na bezprzetargowy najem lokalu 
uŜytkowego, stanowiącego własność Gminy Zarszyn na okres dłuŜszy niŜ trzy lata. 
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział, Ŝe Podkarpacki 
Bank Spółdzielczy z/s w Sanoku zwrócił się z prośbą o najem lokalu o pow. 27,96m² w budynku 
Domu Ludowego w Nowosielcach z przeznaczeniem na lokalizację Punktu Obsługi Klienta. 
Sprawa utworzenia w/w „ Punktu „ omawiana była na zebraniu wiejskim wsi Nowosielce w dniu  
15 lutego 2009 r. Zgodnie z obowiązującymi przepisami wymagana jest   zgoda Rady Gminy na 
najem lokalu uŜytkowego w trybie bezprzetargowym  na okres dłuŜszy niŜ trzy lata.   
Po wyraŜeniu zgody przez Radę Gminy w formie przyjęcia uchwały,  będą  negocjowane warunki 
umowy. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
poinformowała, Ŝe członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały, tym samym 
wyraŜając zgodę na powyŜszy najem lokalu w Nowosielcach. 
 
Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie wyraŜenia zgody na bezprzetargowy najem lokalu uŜytkowego , stanowiącego własność 
Gminy Zarszyn na okres dłuŜszy niŜ trzy lata. Uchwała podjęta została jednomyślne. W głosowaniu 
udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny ogłosił 15 minutową przerwę. 
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Ad. 10. Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył 
dyskusję nad projektem uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaŜy w drodze przetargu 
nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Zarszyn.  
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział, Ŝe do sprzedaŜy 
w drodze publicznego przetargu przeznaczono nieruchomość gruntową o pow. 0.36 ha połoŜoną 
w Długiem. W studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy 
Zarszyn działka ta leŜy w kompleksie terenów najbardziej korzystnych dla rolnictwa. Działka 
obecne wydzierŜawiona jest osobie fizycznej, która wyraziła chęć jej zakupu. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
poinformowała, Ŝe powyŜszy projekt uchwały był przedmiotem analizy Komisji na posiedzeniu  
w dniu 30 marca br.  Członkowie Komisji większością głosów - 5 za, 1 wstrzymującym się 
i 1 przeciw  zaopiniowali w /w projekt uchwały. W związku z tym, Ŝe na posiedzeniu członkowie 
Komisji nie mieli wiedzy czy sprzedaŜ tej działki musi być zaopiniowana przez zebranie wiejskie, 
Przewodnicząca Komisji zwróciła się  o stanowisko w przedmiotowej sprawie do radcy prawnego. 
 
- Radca prawny Pani Agata Kustra Frączek poinformowała, Ŝe jeŜeli działka ta nie jest majątkiem 
mienia wiejskiego, lecz gminy nie ma potrzeby sięgania przy jej sprzedaŜy do opinii  zebrania 
wiejskiego. 
 
- Radny Janusz Dębski zaznaczył, Ŝe nie będzie głosował  przeciw sprzedaŜy tej działki lecz się 
wstrzyma się od głosu, gdyŜ nie ma w tej sprawie opinii zebrania wiejskiego. 
 
- Radna Maria Węgrzyn wyraziła obawę o potencjalne wykorzystanie tej działki na cele nierolnicze, 
co mogło by się przyczynić do niszczenia odbudowanej drogi w miejscowości Długie. 
 
- Radny Krzysztof Tomków zaznaczył,iŜ dotychczas  była  niepisana zasada,   Ŝe  sprzedaŜ działek 
była opiniowana przez  rady sołeckie  lub zebrania wiejskiego. KaŜda wieś ma jakieś swoje plany. 
Stwierdził, aŜeby  tej uchwały nie podejmować jeszcze na tej sesji uchwały, lecz na przyszłej.  
 
- W kontekście  wypowiedzi radnej Marii Węgrzyn Sołtys wsi Długie zasugerował, aby  
w przyszłości na tej drodze  ustawić znaki drogowe ograniczające tonaŜ. 
 
- Wójt odpowiedział,  iŜ jest to typowa działka dla rolników i nie jest to mienie wiejskie, a jej 
sprzedaŜ  odbędzie się w drodze przetargu. Następne Wójt  stwierdził, iŜ on występuje  
z wnioskiem, a  Rada podejmuje uchwałę. 
 
- Wobec braku wniosków i innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz 
Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie sprawie przeznaczenia do sprzedaŜy 
w drodze przetargu nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Zarszyn. Uchwała 
podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem głosowało- 12 radnych,  - 3 radnych 
wstrzymało się od głosu. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 11. Kolejny projekt uchwały dotyczył powołania Komisji Statutowej.  
Zadaniem powołanej Komisji będzie opracowanie projektu zmian w Statucie Gminy Zarszyn. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar  
zgłosiła radnego Ryszarda Stączka na Przewodniczącego  doraźnej Komisji Statutowej. 
Radny wyraził zgodę. 
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Radny Ryszard Stączek wnioskował o powołanie na członków Komisji Statutowej : 
 
- Radną Krystyne Trygar 
- Radną Alfredę Gierad 
- Radnego Krzysztofa Tomkowa 
- Radnego Janusza Małka 
W/w Radni wyrazili zgodę na udział w pracach  Komisji Statutowej. 
 
- Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 
poddał pod głosowane projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Statutowej. 
Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych.  
Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 12. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie  wyraŜenia zgody na bezprzetargowy najem lokalu uŜytkowego, stanowiącego 
własność Gminy Zarszyn na okres dłuŜszy niŜ trzy lata. 
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział, Ŝe Poczta 
Polska Centrum Infrastruktury Oddział Regionalny w Rzeszowie zwróciła się z prośbą o najem 
lokalu o pow. 45,16 m² w budynku usytuowanym na działce w Jaćmierzu, stanowiącej własność 
Gminy Zarszyn z przeznaczeniem na lokalizacje filii Urzędu Pocztowego Zarszyn w Jaćmierzu. 
W chwili obecnej przedmiotowy lokal uŜytkowany jest przez Pocztę nieodpłatne, na podstawie 
umowy uŜyczenia. Zgodnie z obowiązującymi przepisami po uzyskaniu zgody Rady Gminy na 
najem w trybie bezprzetargowym lokalu uŜytkowego zostanie zawarta umowa najmu. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, Ŝe  na  posiedzeniu w dniu 30 marca br. pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały 
wyraŜając jednocześnie zgodę na bezprzetargowy najem lokalu dla filii Urzędu Pocztowego 
Zarszyn w Jaćmierzu. 
 
Innych głosów dyskusji nie zabierano. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie wyraŜenia zgody na bezprzetargowy najem lokalu uŜytkowego, stanowiącego własność 
Gminy Zarszyn na okres dłuŜszy niŜ trzy lata. Uchwała podjęta została jednomyślnie. 
W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13.  W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 
 
- Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał pisma które wpłynęły 
do biura obsługi Rady Gminy skierowane od : 
Radnego Rady Powiatu Sanockiego Pana Tadeusza Nabywańca w sprawie rozpowszechnienia 
wśród radnych  informacji  o moŜliwościach  finansowego wparcia dla cięŜko chorych dzieci Kuby 
i Zuzi. 
-  P. Marii i Andrzeja Kuzin w sprawie rozwaŜenia moŜliwości wyremontowania złego stanu 
nawierzchni drogi wewnętrznej  przylegającej do ich posesji. Przewodniczący Rady Gminy dodał , 
iŜ pismo to przekazał do załatwienia Wójtowi, jednocześnie zwracając się do Wójta  z prośbą  
o udzielenie zainteresowanym odpowiedzi w powyŜszej sprawie. 
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Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, iŜ z dniem  30 kwietnia 2009 r.  mija termin  składania  
oświadczeń majątkowych radnego.  

 
- Radny Krzysztof Tomków  zasugerował, aby w opracowywanym biuletynie „Sprawozdanie 
z wykonania budŜetu Gminy Zarszyn za 2008 r.” były zawarte rzetelne i bardziej dokładnie 
sprecyzowane dane i opracowania. 
 
- Radny Ryszard Stączek wnioskował o  zawarcie   z Pocztą Polską porozumienia odnośnie 
wyremontowania elewacji budynku,  w którym  znajduje się obecnie  filia Urzędu Pocztowego 
Zarszyn w Jaćmierzu. 
 
- Dyrektor d/s Lecznictwa NZOZ Pan Dariusz Wanielista  przypomniał o tym,  iŜ w Długiem działa 
Poradnia sportowa i  wszyscy zawodnicy  w LZS-ach , powinni mieć  badania lekarskie 
potwierdzone przez lekarza specjalistę. 
 
- Radna Rady Powiatu Sanockiego GraŜyna Borek poinformowała, Ŝe ruszyła kampania pisania 
wniosków o  dopłaty obszarowe,  rolno-środowiskowe i inne projekty dla rolników, 
a takŜe o wprowadzonej   odpłatności   za sporządzane wnioski. 
 
- Sołtys Jaćmierza Pani Anna Ochęduszko zapytała, czy Gmina otrzyma odszkodowanie za 
zniszczone drogi, place i działki od Geofizyki Kraków , która  prowadzi prace badawcze na terenie 
naszej gminy. 
Sołtys zapytała takŜe o  moŜliwość skorzystania mieszkańców naszej gminy z energii odnawialnej 
poprzez montowanie na budynkach baterii słonecznych,  jednocześnie pytając jakie nasza gmina ma 
stanowisko w tej sprawie, czy będą na ten temat odbywać się spotkania, szkolenia.  
 
- Sołtys Pielni  Aleksander Michalak poinformował, Ŝe skierował do Zarządu Dróg Powiatowych  
w Sanoku pismo w sprawie naprawy nawierzchni drogi powiatowej w Pielni na odcinku od zjazdu 
z drogi Pisarowce-Nowotaniec do skrzyŜowana koło Szkoły Podstawowej na długości ok. 200 mb., 
jak równieŜ i na pozostałe drogi powiatowe w tej miejscowości. 
 
- Radna Krystyna Trygr ponownie wnioskowała o remont drogi powiatowej w Posadzie 
Zarszyńskiej  od drogi krajowej w kierunku do  Odrzechowej. 
 
- Radny Zygmunt Ołowiańczyk zaproponował, aby sołtysi sporządzili wykaz dróg i posesji 
zniszczonych przez Geofizykę Kraków i na bieŜąco tę sprawę monitorowali. 
Kolejny wniosek radnego dotyczył podjęcia stosownych działań w kierunku umoŜliwienia 
mieszkańcom Pielni  bezpośredniego połączenia tej miejscowości  z Zarszynem , Nowosielcami,  
poniewaŜ obecnie długość  objazdu przez Gminę Bukowsko lub Sanok do tych miejscowości, to 
odległość ok.8 km. Radny wnioskował, aby  w niedługim okresie czasu przystąpić do   opracowania  
koncepcji bezpośredniego połączenia tej miejscowości poprzez wybudowanie dwóch  mostów,  
drogi. 
 
- Radny Andrzej Mindur zapytał na jakim etapie jest sprawa budowy oświetlenia ulicznego 
w Odrzechowej , a takŜe kiedy będzie przeprowadzany remont drogi powiatowej Odrzechowa-
Osiedle. 
 
- Radna Alfreda Gierad  stwierdziła, Ŝe  w miejscowości Odrzechowa, Geofizyka Kraków dokonała 
równieŜ szeregu zniszczeń na drogach i działkach  uŜywając do swoich prac badawczych cięŜkiego 
sprzętu. 
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- Radna Anna Szajna zapytała o termin rozpoczęcia prac polegających na ukończeniu budowy 
kanalizacji w Nowosielcach. Wnioskowała o przeprowadzenie remontu dróg gminnych 
i wewnętrznych na terenie Nowosielec , a takŜe o uporządkowanie ze śmieci  terenów przyległych 
do sklepu”Centrum” i innych  w tej miejscowości. 
 
Ad. 14. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili : 
 
- Radna Rady Powiatu Sanockiego Pani GraŜyna Borek poinformowała radnego Andrzeja Mindura, 
Ŝe wniosek na remont drogi powiatowej Odrzechowa-Osiedle był kilkakrotnie  składany do 
programów unijnych celem pozyskania środków na ten remont, niestety nie zakwalifikował się. 
Obecnie pozostaje jedynie sprawa przejęcia tej drogi na stan Gminy Zarszyn , a jej remont będzie 
współfinansowany  w 50 % przez Starostwo Powiatowe w Sanoku i 50% przez Gminę Zarszyn  
dodała,  Ŝe  obecnie nie ma  innego sposobu na poprawę stanu nawierzchni tej drogi.  
 
Wójt Gminy odpowiedział  : 
- Radnemu Krzysztofowi Tomkowowi , Ŝe przygotowywany biuletyn z wykonania budŜetu za  
2007 r był debiutanckim, nie było zbyt  wiele czasu na jego dokładne opracowane  zaledwie kilka 
dni. Wójt wyraził nadzieję,  iŜ w tym roku będzie znacznie lepiej. 
 
- Radnemu Ryszardowi Stączkowi, Ŝe nawiąŜe kontakt z Dyrektorem Poczty Polskiej  
O/w Rzeszowie w sprawie przeprowadzenia remontu elewacji zewnętrznej budynku w którym 
obecnie znajduje siedziba filii Urzędu Pocztowego w Jaćmierzu. 
 
- Sołtysowi z Jaćmierza, Ŝe zostanie sporządzony wykaz dróg i działek,  które zostały zniszczone 
 trakcie wykonywanych prac badawczych przez Geofizykę Kraków  i poprosił sołtysów  
   o zinwentaryzowanie tych  zniszczonych dróg  i placów. 
- temat pozyskania energii odnawialnej przez mieszkańców  Gminy jest to w chwili obecnej 
   indywidualna sprawa  mieszkańców,  którzy mogą obecne  korzystać z dostępnych na rynku 
   programów unijnych. Instalowanie baterii słonecznych na prywatnych domach nie jest zadaniem     
   gminy. JeŜeli będzie potrzeba zorganizowania spotkań, szkoleń na w/w temat to moŜna będzie je   
   zorganizować, 
 
- Radnego  Andrzeja  Mindura poinformował , Ŝe w sprawie remontu drogi powiatowej 
  Odrzechowa-Osiedle najprawdopodobniej podjęta zostanie decyzja o  przejęciu tej drogi na stan 
 Gminy Zarszyn i będzie ona wspólnie ze Starostwem Powiatowym w Sanoku remontowana.  
  W innym przypadku droga ta,  w najbliŜszym czasie nie będzie mogła być  wyremontowana. 
- Wójt poinformował takŜe, Ŝe na budowę oświetlenia drogowego złoŜony został wniosek do 
   Programu Odnowa Wsi i jego rozstrzygnięcie nastąpi prawdopodobnie w lipcu, sierpniu br.. 
   JeŜeli ten  wniosek nie przejdzie wówczas po tym terminie,  zadanie to będzie realizowane  
   ze środków własnych  budŜetu Gminy. 
 
- Radnemu Zygmuntowi Ołowiańczykowi Wójt wyjaśnił, Ŝe podejmuje wszelkie działania  
  w kierunku budowy w Pielni zbiornika retencyjnego i wówczas była by moŜliwość wykonania 
   kompleksowego, bezpośredniego połączenia drogowego tej miejscowości z Zarszynem,    
   bez potrzeby dokonywania objazdu. 
 
-  Radnej Annie Szajna Wójt odpowiedział, Ŝe w dniach 16-17 kwietnia 2009 r. nastąpi przekazanie 
   placu budowy na realizację zadania pn. „Budowa sieci kanalizacyjnej w Nowosielcach”. 
- W sprawie przeprowadzania remontu dróg gminnych, wewnętrznych Wójt poinformował, iŜ wraz 
 z nadejściem wiosny i w miarę posiadanych środków podjęte zostaną w tym kierunku 
   odpowiednie działania. 
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- Wójt poinformował takŜe o wchodzącej w Ŝycie od  1 kwietnia 2009 r. ustawie o funduszu 
   sołeckim i ewentualnie podejmowanych w tym kierunku działań. 
 
- Sołtys Wiesław  Józefczyk uzupełnił wypowiedź mówiąc, iŜ Lokalna Grupa Działania organizuje 
szkolenia na temat odnawialnych źródeł energii.  
 
Ad. 15. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny złoŜył 
wszystkim zebranym serdeczne Ŝyczenia Wielkanocne i podziękował  za aktywny udział  
w obradach. Ogłosił dwudziestą szóstą sesję Rady Gminy Zarszyn  w bieŜącej kadencji za 
zamkniętą. 
 
 
 
Protokołowała:       Przewodniczący 
Irena Kasza               Rady Gminy Zarszyn 
                mgr Janusz Konieczny 


